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Geachte dames en heren, 

 

 

 

Op 29 september 2018 heeft de fractie van het CDA artikel 41 vragen gesteld aan het college over 

fietsparkeren in het centrum van Hilversum. Onderstaand treft u allereerst de vragen en daarna de reactie 

van het college. 

 

Vragen CDA 

 

Afgelopen maand is de gemeente begonnen met de handhaving van foutgeparkeerde fietsen. Dit beleid, de 

handhaving en de beschikbaarheid van stallingen heeft veel stof doen opwaaien. Het CDA heeft de 

afgelopen weken veel klachten ontvangen van inwoners, bezoekers van het centrum en ondernemers. Over 

het algemeen valt uit de ontvangen reacties op te maken dat er weinig begrip is voor het beleid van de 

gemeente en de wijze waarop de handhaving plaatsvindt.  

 

De wethouder heeft in de media al diverse malen verkondigd dat er voldoende stallingsmogelijkheden in 

het centrum zijn. Op onze rondes door het centrum valt op dat er op de drukste momenten vele fietsen 

buiten de stallingen geparkeerd staan, maar ook dat er op een aantal plekken nog ruimte in de stallingen 

is. Dit is met name in die gebieden die zich niet in de ‘natuurlijke’ loop van het centrum bevinden. 

Daarnaast zijn er in het centrum diverse plekken die niet zijn aangewezen als stallingsruimte, maar waar 

wel volop ruimte is voor het stallen van fietsen zonder dat de routes voor nood- en hulpdiensten worden 

geblokkeerd, het centrum ongastvrij wordt en de aantrekkelijkheid wordt aangetast. Het CDA ziet hier een 

duidelijke spanning tussen de systeemwereld van de gemeente, waarin aan de tekentafel is bedacht hoe en 

waar mensen het beste kunnen parkeren, en de leefwereld van de bezoekers aan het centrum, die efficiënt 

met hun tijd willen omgaan en willen parkeren in de buurt van de plek waar zij in het centrum moeten zijn. 

 

1. Herkent het college dat er een onderscheid is tussen de systeemwereld waarin het beleid is 

bedacht en de leefwereld van de bezoekers?  

2. Zo ja, wat wil het college er aan doen om deze kloof te overbruggen?  

3. Is het college bereid om een ‘expert’meeting te organiseren, waarin medewerkers van de 

gemeente samen met vertegenwoordigers van de hulpdiensten, belangenverenigingen, 

centrumondernemers en inwoners in het centrum gaan onderzoeken op welke plekken er nieuwe 

extra fietsenstalling bij kunnen komen, zodat de wensen van de verschillende belanghebbenden 

beter op elkaar afgestemd kunnen worden? 

 

Het CDA ontving eveneens verschillende klachten over de handhaving. Daarbij is een veelgehoorde klacht 

dat er in de Kerkstraat veel meer wordt gehandhaafd dan op andere plekken in het centrum, zoals de 

Groest.  
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4. Herkent het college de klachten over de verschillen in de handhaving? Op welke wijze monitort u 

hoe de handhaving plaatsvindt? Bent u bereid om naar aanleiding van deze klachten in gesprek te 

gaan met de handhavers over de wijze waarop zij hun taak uitvoeren? 

 

Tevens hebben wij verschillende klachten ontvangen van winkeliers en horecaondernemers die gasten van 

buiten Hilversum ontvangen. Voor de winkeliers zijn dit veelal passanten die even een winkel aandoen 

voor een impulsaankoop, maar nu niet meer van de fiets stappen omdat ze hem niet bij de winkel kwijt 

kunnen. Voor horecaondernemers gaat het o.a. om wielrenners, die door het handhavingsbeleid het 

centrum niet meer aandoen omdat de wielrenners bij het bezoeken van de horeca zicht willen houden op 

hun wielrenfietsen.   

 

5. Herkent het college de klachten van de winkeliers en de horecaondernemers? Bent u bereid om 

met hen in gesprek te gaan over de problemen die zij ondervinden om gezamenlijk te kijken hoe 

deze problemen op te lossen zijn? 

 

Voor mensen die mindervalide zijn heeft de gemeente een coulanceregeling. Op grond hiervan is 

ontheffing te krijgen voor het parkeren buiten de stallingen. Deze coulanceregeling is per email aan te 

vragen, echter de regeling is niet op internet gepubliceerd. Dit roept vragen op over de rechtsgeldigheid. 

 

6. Kan het college aangeven waar de regeling is gepubliceerd en op welke wijze wordt besloten over 

het al dan niet toekennen van coulance? Welke criteria zijn daarbij van belang? 

7. Wat is de rechtsgeldigheid van een besluit over het al dan niet toekennen van coulance? Staat 

hiertegen bezwaar en/of beroep open?  

 

Namens de fractie van het CDA 

Evert Jan Kruijswijk Jansen 

 

 

Reactie college 

 

1. Herkent het college dat er een onderscheid is tussen de systeemwereld waarin het beleid is 

bedacht en de leefwereld van de bezoekers?  

De bezoekers willen hun fiets graag zo dicht mogelijk bij hun bestemming parkeren. Wij begrijpen dat en 

ons beleid sluit daar niet geheel op aan. Zouden we daar met ons beleid wel op aansluiten, dan staat het 

hele winkelgebied vol met her en der geparkeerde fietsen. Dat vindt het college geen voorbeeld van een 

aantrekkelijk centrum. Het beleid is er dan ook op gericht om dit tegen te gaan. 

 

Er is specifiek onderzoek gedaan naar het parkeergedrag van onze centrumbezoekers. Dit onderzoek laat 

zien dat het slechts een kleine aanpassing vraagt van fietsers om hun fiets in een rek te parkeren. De 

huidige campagne, waar handhaving onderdeel van uitmaakt, is gebaseerd op dit onderzoek. De campagne 

zorgt voor bewustwording over parkeergedrag, waardoor fietsers eerder nadenken over een parkeerplek en 

zo nodig hun route hier op aanpassen. Hierdoor is het mogelijk om in de huidige stallingsmogelijkheden te 

parkeren, dichtbij de bestemming en zonder dat het veel extra tijd kost. 

 

Bij het plaatsen van stallingsmogelijkheden in het centrum spelen meer belangen dan die van de 

centrumbezoekers alleen. Het beleid is daarom vormgegeven in samenspraak met ondernemers in het 

centrum en diverse belangenverenigingen, zoals: de Fietsersbond, Platform Gehandicapten en Chronisch 

Zieken Hilversum en Regionale Schouwgroep Toegankelijkheid Gooi en Vechtstreek (RSTGV). Hiermee 

is geprobeerd om zoveel mogelijk aan te sluiten bij de leefwereld van alle belanghebbenden.  

 

 

2. Zo ja, wat wil het college er aan doen om deze kloof te overbruggen?  

Het belangrijkst bij het overbruggen van de kloof is om te zorgen voor voldoende fietsparkeerplaatsen 

dicht bij de belangrijkste bestemmingen van de centrumbezoekers, rekening houdende met de overige 

belanghebbenden. Daarnaast is er een uitgebreide voorlichtingscampagne gehouden om een 

gedragsverandering bij de fietsbezitter te bewerkstelligen. Zoals u weet zijn we ook volop bezig met een 

inpandige stalling.  
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3. Is het college bereid om een ‘expert’meeting te organiseren, waarin medewerkers van de 

gemeente samen met vertegenwoordigers van de hulpdiensten, belangenverenigingen, 

centrumondernemers en inwoners in het centrum gaan onderzoeken op welke plekken er 

nieuwe extra fietsenstalling bij kunnen komen, zodat de wensen van de verschillende 

belanghebbenden beter op elkaar afgestemd kunnen worden? 

 

Nee, het college acht het op dit moment niet nodig om middels een ‘expert’-meeting te zoeken naar 

nieuwe extra plekken voor fietsenstallingen . Er zijn op dit moment voldoende stallingsmogelijkheden in 

het centrum. Om het fietsparkeren in het centrum toekomstbestendig te maken kiest het college ervoor om 

in te zetten op gratis inpandig stallen. Hier wordt op dit moment hard aan gewerkt. Wij hopen u hier 

spoedig nader over te kunnen informeren. Zoals aangegeven bij het antwoord op vraag 1, is het beleid 

vormgegeven in samenspraak met ondernemers in het centrum en diverse belangenverenigingen, zoals: de 

Fietsersbond, Platform Gehandicapten en Chronisch Zieken Hilversum en Regionale Schouwgroep 

Toegankelijkheid Gooi en Vechtstreek (RSTGV).  

 

 

4. Herkent het college de klachten over de verschillen in de handhaving? Op welke wijze 

monitort u hoe de handhaving plaatsvindt? Bent u bereid om naar aanleiding van deze 

klachten in gesprek te gaan met de handhavers over de wijze waarop zij hun taak 

uitvoeren? 

 

Wij willen dat ons hele centrum veilig, aantrekkelijk en toegankelijk is voor iedereen. Hiermee 

voorkomen wij bijvoorbeeld gevaarlijk situaties door het blokkeren van routes voor nood- en hulpdiensten 

en blijven looproutes vrij. Er is bewust voor gekozen om te starten met de handhaving in de kern van het 

centrum: het voetgangersgebied. Van daaruit breiden wij de handhaving uit over de rest van het centrum. 

 

De handhaving wordt continu gemonitord. De aanpak wordt momenteel op dagelijkse basis geëvalueerd 

tussen team toezicht en de projectleider. Het digitaal handhaven maakt het daarnaast mogelijk om continu 

te monitoren waar en hoeveel er wordt gehandhaafd. De projectleider rapporteert dit regelmatig aan de 

wethouder. Na de pilot-periode van ongeveer drie maanden zal opnieuw onderzoek worden gedaan naar 

het parkeergedrag van onze centrumbezoekers.  

 

De handhaving loopt volledig volgens plan en naar tevredenheid van het college. 

 

 

5. Herkent het college de klachten van de winkeliers en de horecaondernemers? Bent u bereid 

om met hen in gesprek te gaan over de problemen die zij ondervinden om gezamenlijk te 

kijken hoe deze problemen op te lossen zijn? 

 

Ja, het college herkent deze klachten. Het betreft ondernemers aan de rand van het centrum, zoals de 

Bussumerstraat, hier geldt een andere dynamiek dan in het voetgangersgebied. Inmiddels zijn hier extra 

fietsenstallingen geplaatst om het probleem op te lossen. In het voetgangersgebied speelt dit probleem 

niet, hier is het immers niet toegestaan om te fietsen.  

 

De handhaving op fietsparkeren is een lang gekoesterde wens van ondernemers in het centrum. De 

overlast van foutgeparkeerde fietsen is al jaren onderdeel van de leefwereld van deze ondernemers. 

Winkeliers en horecaondernemers hebben uitgebreid de kans gekregen mee te denken met het beleid. De 

centrummanager is als woordvoerder nauw betrokken bij het ontwikkelen van de plannen, daarnaast zijn 

er bijeenkomsten gehouden waar alle ondernemers voor zijn uitgenodigd. 

 

 

6. Kan het college aangeven waar de regeling is gepubliceerd en op welke wijze wordt besloten 

over het al dan niet toekennen van coulance? Welke criteria zijn daarbij van belang? 

 

Het aanwijzingsbesluit fietsparkeerverbod d.d. 3 juli 2018 is op 12 juli 2018 gepubliceerd op 

www.overheid.nl. De mogelijkheid van het aanvragen van een sticker is via verschillende media 

gecommuniceerd, zo is er uitgebreid aandacht voor geweest in diverse kranten.  

http://www.overheid.nl/
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Daarnaast staat de mogelijkheid vermeld op onze website en worden mensen op straat ingelicht door onze 

handhavers. Mensen die hier eerder naar hebben gevraagd worden persoonlijk telefonisch op de hoogte 

gebracht. 

 

Aanvragen worden beoordeeld door Team Toezicht, in overleg met sociaal plein (waar de beoordeling 

voor mindervalidenparkeerkaarten plaatsvindt).  

 

Om in aanmerking te komen voor een sticker moet iemand kunnen aantonen dat hij of zij minder valide is 

en de fiets gebruikt als hulpmiddel. Een mindervalidenparkeerkaart voor de auto geldt bijvoorbeeld als 

voldoende bewijs.  

 

 

7. Wat is de rechtsgeldigheid van een besluit over het al dan niet toekennen van coulance? 

Staat hiertegen bezwaar en/of beroep open? 

 

Zoals blijkt uit de beantwoording van vraag 1, is er in dit kader overleg geweest met 

belangenverenigingen zoals de Fietsersbond, Platform Gehandicapten en Chronisch Zieken Hilversum en 

Regionale Schouwgroep Toegankelijkheid Gooi en Vechtstreek (RSTGV). Vanuit deze 

belangenverenigingen is aangegeven dat het niet nodig was om uitzonderingen te maken voor 

mindervaliden. Omdat na de vaststelling van het fietsparkeerverbod in het centrum er toch veel werd 

geïnformeerd naar de mogelijkheden voor mindervaliden en wij deze mensen niet in de kou wilden laten 

staan, is er voor een oplossing gekozen in de vorm van coulance.   

 

Wij zijn wel voornemens om de raad voor te stellen artikel 5.1.11 van de Apv te wijzigen zodat er een 

formele ontheffingsmogelijkheid wordt gecreëerd. Aldus zal voor ons de mogelijkheid bestaan om in 

individuele en daarvoor in aanmerking komende gevallen af te wijken van het verbod om fietsen binnen 

de daartoe aangewezen gebieden te parkeren. Op deze wijze ontstaat ook de mogelijkheid voor 

belanghebbenden om tegen een beslissing om al dan niet ontheffing te verlenen, bezwaar en beroep in te 

stellen, hetgeen de rechtsbescherming verhoogt en willekeur voorkomt. Vooruitlopend daarop en totdat de 

formele ontheffingsmogelijkheid in de Apv geregeld is, zullen wij in gevallen waarin wij van mening zijn 

dat een ontheffing op zijn plaats zou zijn coulance betrachten bij handhaving. Dit betreft dus een 

voorlopige maatregel. 

 

 

Het college vertrouwt er op dat de vragen van de fractie van het CDA hiermee zijn beantwoord.  

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

 

 

 

 

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


